
PROTOKÓŁ NR 1/2018 

z posiedzenia Gminnej Rady Seniorów 

 w Nowym Mieście nad Pilicą 

w dniu 16 stycznia 2018r. 

 

 W posiedzeniu udział wzięli członkowie Gminnej Rady Seniorów  

wg załączonej listy obecności do niniejszego protokołu oraz: 

 

1. Burmistrz Miasta i Gminy    - p. Mariusz Dziuba  

2. Sekretarz Miasta i Gminy    - p. Edyta Staniszewska 

3. Przewodniczący Rady Miejskiej   - p. Tomasz Pietrucha 

4. Wiceprzewodnicząca Rady Miejskiej  - p. Elżbieta Zaraś 

5. Kierownik Miejsko Gminnego Ośrodka  

Pomocy Społecznej      - p. Lucyna Senator 

 

Posiedzeniu przewodniczył p. Jan Trzaskowski – Przewodniczący Rady Seniorów 

 

Przyjęto następujący porządek posiedzenia: 

1. Ukonstytuowanie się Gminnej Rady Seniorów, omówienie Statutu, regulaminu 

pracy oraz powołanie zastępcy. 

2. Omówienie zamierzeń w zakresie działalności Gminnej Rady Seniorów na 

2018 rok. 

3. 3. Sprawy bieżące. 

 

PKT 1 

Przewodniczący Rady Seniorów przywitał zaproszonych gości oraz członków 

Gminnej Rady Seniorów na pierwszym posiedzeniu Gminnej Rady Seniorów  

w Nowym Roku 2018. Po zapoznaniu z porządkiem obrad, poinformował,  

że w związku z zakończonym naborem uzupełniającym do Gminnej Rady Seniorów 

dołączyli pani Władysława Kalisińska, pani Józefa Pokrywka, pan Ryszard 

Szypowski. Następnie poprosił Pana Burmistrza o wręczenie zaświadczeń nowym 

członkom Gminnej Rady Seniorów. 

Przed przystąpieniem do wręczania Pan Burmistrz podziękował za zaproszenie,  

a następnie pogratulował nowo wybranym członkom, a wszystkim pozostałym życzył 

dobrej i owocnej współpracy z władzami i mieszkańcami naszej gminy.  Tak jak 

Gminna Rada Seniorów, została powołana Młodzieżowa Rada Gminy. Chcemy, by 

tak starsi jak i młodsi mieli coś do powiedzenia, przekazali nam swoje uwagi jak 

należy postępować by dokonać pewnych istotnych dla wszystkich zmian. 



Następnie odbyło się wręczenie przez burmistrza zaświadczeń nowym członkom 

stwierdzające przynależność do Gminnej Rady Seniorów, po czym Przewodniczący 

Rady Seniorów przeprowadził wybory na zastępcę. Na 15 radnych stan osób wynosił 

13 i posiedzenie jest prawomocne. Na  stanowisko to zaproponowano pana 

Franciszka Kuśmirka. Po wyrażeniu zgody przez ww. przystąpiono do jawnego 

głosowania za podniesieniem prawej ręki. Na stan obecnych 13 członków, 12 było za. 

Zastępcą Przewodniczącego Gminnej Rady Seniorów został pan Franciszek 

Kuśmirek. 

 

PKT 2 

Pan Jan Trzaskowski poinformował, że nadal borykamy się z brakiem środków  

na działalność statutową. Nasza gmina nie jest gminą bogatą, ale myślę że jeżeli 

przedstawimy jej realne propozycje, to pomoże nam je zrealizować. Jak wiemy 

najważniejsza jest służba zdrowia. Na terenie gminy mieszka około 2 tys. emerytów. 

Każdy przypadek jest różny. W związku z tym dobrze byłoby zorganizować raz  

w miesiącu białą sobotę, żeby Szpital zorganizował możliwość skorzystania z wizyty 

np. u nefrologa, reumatologa, endokrynologa, onkologa do których ciężko się dostać. 

Nie wszyscy są na tyle sprawni by pojechać do innego miasta. Odpowiedzi na to 

pytanie udzieliła pani dr Elżbieta Zaraś twierdząc, że to lekarz rodzinny prowadzi 

każdego pacjenta indywidualnie i to on decyduje do jakiego lekarza specjalisty  

go wysłać. Nie ma jakiś takich wielkich problemów z dostaniem się do takiego 

specjalisty. Najważniejsza w tym wszystkim jest współpraca rodziny, która pomoże  

w zawiezieniu tej osoby. Jeśli chodzi o białe soboty , tu może być problem. Mamy 

mało lekarzy, którzy są naprawdę przemęczeni i nie sądzę by chcieli przyjmować 

jeszcze w sobotę. W tych sprawach musicie jednak rozmawiać z dyrekcją szpitala. 

Zniesione są limity w przyjmowaniu pacjentów i myślę, że to powinno przyspieszyć 

skrócenie się kolejek z dostaniem się do specjalisty. Najwięcej wydajemy skierowań 

do kardiologa, chodzi tu o cukrzyce, nieco mniej do reumatologa. Jeśli u pacjenta 

podejrzewamy sprawy onkologiczne wtedy zakładamy mu tzw. zieloną kartę, dzięki 

czemu szybciej dostaje się on do danego specjalisty. Nawiązaliśmy współpracę  

z Tomaszowem, gdzie jest bardzo dobra onkologia i nie ma problemów by się tam 

dostać. Pan  Jan Trzaskowski zapytał, czy jest taka możliwość zorganizowania 

ogólnego spotkania z dietetykiem dla wszystkich. Pani dr Elżbieta Zaraś 

odpowiedziała, że większość osób chorych ma indywidualnie ustaloną dietę. 

Następnie zapytał, czy ludzie starsi są obsługiwani poza kolejnością. Pani dr Elżbieta 

Zaraś odpowiedziała, że jeżeli wymaga tego sytuacja to nie tylko ci ludzie ale  

i młodzi są proszeni poza kolejnością. 



Pan Jan Trzaskowski poruszył sprawę wolontariatu ludzi starszych starszym,  

czy w ogóle coś takiego istnieje. 

Głos zabrała pani Lucyna Senator Kierownik MGOPS twierdząc, że to działa. Na 

nasz teren mamy tylko dwie opiekunki świadczące usługi opiekuńcze dla osób 

samotnych. Wiem, że osoby starsze pomagają sobie nawzajem. Robią zakupy, czy 

pomagają w innych drobnych sprawach. Zdarzają się pojedyncze przypadki, gdzie 

taka osoba pomagająca prosi nas o pomoc. Działa to zarówno w mieście jak i na wsi.  

Możemy więc powiedzieć, że wolontariat działa.  

Następnie głos zabrała pani Józefa Pokrywka, poruszając następujące zagadnienia 

ważne dla wszystkich mieszkańców naszej gminy, dotyczące takich spraw jak:  

- zamontowania windy w przychodni, co ułatwi ludziom chorym przemieszczenie                   

się z parteru na pierwsze piętro, 

- uruchomienie całodobowej apteki na terenie miasta, 

- zatrudnienie w ośrodku: endokrynologa, reumatologa, nefrologa, 

-zrobienie ścieżki rowerowej na ulicy Tomaszowskiej w kierunku miasta, miasta – 

Szpitala, 

- bezpieczeństwo - dyżury nocne policji, 

- monitoring miasta, 

- naprawienie dziur w chodnikach, 

- zamontowanie przez właścicieli domów przy ulicach śniegołapów,  

- wymiana kotłów grzewczych, co wiąże się z ochroną środowiska i zdrowia, 

- kultura, co dzieje się z zespołem ludowym z Nowego Miasta. 

Głos zabrał Pan Burmistrz odpowiadając na poruszane tematy. Jeśli chodzi  

o zorganizowanie białych sobót, jest to niemożliwe, ponieważ są problemy  

z utrzymaniem jednego lekarza w Przychodni przy ul. Ogrodowej. Utrzymujemy ten 

budynek, ogrzewamy go. Poruszałem ten problem na Radzie Szpitala, rozmawiałem  

z panem i panią dyrektor by mieszkającym tam emerytom pomóc. Być może 

polecana przez państwa lekarka podejmie się tam dyżurów. Jeśli chodzi  

o wolontariat, to nasza opieka społeczna jest bardzo dobrze zorientowana, kto 

wymaga pomocy i wiem również o tym, że ludzie pomagają sobie nawzajem sami. 

Znam takie osoby , osobiście. Wiem o różnych potrzebach takich osób. Dowiaduję 

się tego również od naszych radnych, sołtysów. Działająca w naszej gminie 

Młodzieżowa Rada Gminy, również chce zaangażować się w wolontariat na rzecz 

osób starszych, w zrobieniu np. zakupów. 

Jeśli chodzi o windę w Przychodni, to w zeszłym roku dałem ponad 100 tys. na 

Szpital, umorzyłem podatek w kwocie 50 tys. zł. Na co zostały przeznaczone  

te pieniądze przekazała nam na sesji pani dyrektor. Byliśmy jedyną gminą, która dała 

takie pieniądze.  

Organem prowadzącym jest starostwo i to tam należy kierować pismo w sprawie 



windy. Na Radzie Społecznej Szpitala, złożyłem taki wniosek o wybudowaniu  

w Przychodni windy. Starostwo jednak w pierwszej kolejności musiało dokończyć 

prace remontowe w ośrodku w Rzeczycy. 

Dr Elżbieta Zaraś dodała, że sprawa windy toczy się od 10 lat, niemniej jednak wraz 

z panią od wniosków spróbują pozyskać środki z Funduszu Rozwoju Regionalnego. 

Potrzeba windy jest ważną sprawą dla naszej Przychodni. 

Jeśli chodzi o całodobową aptekę, to w zeszłym roku do wszystkich aptek skierowane 

zostały pisma o całonocne dyżury. Żadna apteka nie wyraziła zgody.  

Nie we wszystkich dziedzinach mogę państwu pomóc, gdyż nie zależy to ode mnie.  

Pani dr Elżbieta Zaraś przekazała, że wcześniej przez pewien czas mieliśmy 

całodobową aptekę, która zrezygnowała z nocnych dyżurów ponieważ nie opłacało 

jej się to. 

Zrobienie ścieżki rowerowej na tym odcinku należy do Powiatu. W tej sprawie 

również interweniowałem, dodał Pan Burmistrz. Powiat też ma swoje problemy  

i dlatego najpierw rozwiązuje ważniejsze sprawy. 

Jeśli chodzi o sprawę bezpieczeństwa, wiele razy zwracałem na to uwagę naszej 

policji, dałem dodatkowe pieniądze na służby w Nowym Mieście. Takowe służby 

odbyły się. Mamy w każdym miesiącu sesje, na które zapraszamy przedstawiciela 

policji i zawsze Państwo możecie przekazać mu nurtujące was problemy. Co dotyczy 

dziur w chodnikach spowodowanych zapadnięciem się  studzienek, to  można zgłosić 

taką sprawę do sekretariatu, a my pokierujemy tą sprawę dalej. 

W sprawach zagrożenia, napadu, czy niewłaściwego zachowania się należy dzwonić 

na Policję. Nasz rejon obsługują również inne pełniące w tym czasie jednostki 

Policji. 

Głos zabrała pani Lucyna Senator, która potwierdziła że Policja dyżuruje, niemniej 

jednak ludzie nie chcą tego zgłaszać, twierdząc, że nie chcą się wtrącać. Mogę tylko 

państwu przekazać, że dzieci, które dopuściły się tego czynu zostały skierowane  

do specjalnych Ośrodków Opiekuńczo Wychowawczych. 

Sprawa monitoringu miasta – zostały zabezpieczone na ten cel pieniądze i będziemy 

do tego planu przystępować w tym roku. Stary monitoring został naprawiony,  

a monitoring byłego osiedla wojskowego to sprawa wspólnot. Przykre jest tylko  

to, że nie pozwalacie nigdzie postawić placu zabaw na terenie osiedla, dodał Pan 

Burmistrz. 

Nawiązują do pozostałych spraw typu odśnieżania, nie wszystkie drogi możemy 

odśnieżać, gdyż nie należą do nas. Uzgodniliśmy z Zarządem Powiatowym, by 

odśnieżanie miasta i posypywanie dróg przejąć na siebie. Mamy drogi wojewódzkie, 

powiatowe i gminne. Drogi powiatowe i chodniki będzie obsługiwał nasz  Zakład 

Gospodarki Komunalnej. Jeśli chodzi o zsypywanie śniegu z dachu, nie mamy takiej 

możliwości by  kogoś do tego zmusić. W zeszłym roku poszło od nas pismo  



i mieszkańcy do których posesji przylega chodnik muszą go odśnieżać, gdyż w razie 

jakiegoś wypadku będą ponosić za to odpowiedzialność. 

Sprawa ogrzewania węglem – został zrobiony projekt na przeciągnięcie gazu 

ziemnego z Białobrzeg. Robiona jest dokumentacja, jednak kwestia załatwienia tej 

sprawy może ciągnąć się nawet około trzech lat. Mamy zrobione zbiorniki, 

rozprowadzony jest w niektórych miejscach gaz, tam gdzie ludzie deklarowali chęć 

przyłączenia oraz w tych miejscach, w których było to możliwe z różnych przyczyn. 

Pani Józefa Pokrywka zapytała o dotacje do wymiany kotłów grzewczych.                 

Dotacje takie daje Narodowy Fundusz Ochrony Środowiska lub Wojewódzki 

Fundusz Ochrony Środowiska .       

W tym roku zbieramy wnioski na dofinansowanie do zakupu do wymiany kotłów 

grzewczych. Czy dostaniemy dofinansowanie zobaczymy. Wnioski przygotujemy  

i jeśli zostanie ogłoszony program to do niego przystąpimy odpowiedział Pan 

Burmistrz. Część mieszkańców takie wnioski już złożyła. 

Następnie odpowiedział na związane z tym tematem pytania. 

Co dotyczy natomiast kultury i zespołu ludowego, to Dom Kultury przejęty został  

w bardzo złym stanie, zagrzybiony z przepaloną instalacją. Wszystko to mogliśmy 

zobaczyć na jednej z sesji, z prezentacji pokazanej przez panią dyrektor. W tej chwili 

większość pomieszczeń jest oddana, działają już niektóre sekcje. W związku z tym, 

że powoli prace dobiegają końca, myślę, że tych sekcji będzie coraz więcej. Mamy 

jeszcze pomieszczenia na drugim piętrze, brak tylko ogrzewania. 

Następnie wyjaśnił sprawę dotyczącą zespołu ludowego i dodał, że chciał 

współpracować i wyszedł z inicjatywą udzielenia lokalu ale nie wie, z jakich 

przyczyn nie ma współpracy. 

Omówił sprawę udzielenia pomocy osobom potrzebującym z terenu naszej gminy. 

Zgodnie z współpracą z naszym MGOPS dbamy o te osoby, pomagamy im. 

W tym roku dzięki staraniom Przewodniczącego Rady Miejskiej i Pani 

Wiceprzewodniczącej, emeryci powyżej 65+ mieli darmowe szczepienia przeciw 

grypie. Zostało zaszczepionych 190 osób.  

Pomyślimy o tych jadłodajniach dla osób starszych. Mieliście państwo 

zorganizowane dwie wycieczki dla seniorów. Będziemy to kontynuować. Muszę 

tylko podpowiedzieć, że jako Rada Seniorów możecie brać udział w projektach. 

Mamy w urzędzie taką panią, która pomaga w ich pisaniu jest ona z reguły  

w poniedziałek.  

Pani Teresa Kotaniec-Cej poprosiła o zwrócenie uwagi na kulturę obsługi petenta. 

Pani Józefa Pokrywka zapytała, czy przewidziana jest na terenie miasta w planach 

jakaś instytucja lub zakład, gdzie ludzie będą mieli pracę. 

Niebawem ukaże się artykuł, mówiący o tym jakie mamy przygotowane projekty. 

Wszystko to jednak wymaga zmiany zagospodarowania planu przestrzennego miasta. 



Wszystko to wymaga czasu. Jeśli chodzi o wojsko, kwotę na rozbudowę mamy 

zabezpieczoną. Jest zrobione lotnisko, drogi kołowania, całe ogrodzenie.  

Po przeprowadzonej ekspertyzie, w większości znajdujące się tam budynki będą 

rozebrane. 

Dziękując za zaproszenie, przypomniał, że zawsze służy radą i pomocą. 

Głos zabrał pan Jan Trzaskowski nawiązując do wcześniej omawianych tematów 

zaproponował wydzielenie miejsca dla ludzi starszych coś w rodzaju „Ogródków 

Jordanowskich”. Jeden mógłby znajdować się przy Domu Kultury a drugi w okolicy 

Klubu Rodzinka. Jeśli ktoś ma inne propozycje , to proszę o wskazanie takich miejsc. 

Co dotyczy bezpieczeństwa, przypominam, nie dajmy się nabrać oszustom. 

Została powołana Ogólnopolska Krajowa Sieć Alarmowa tzw. „Przycisk Życia:, która 

czynna jest 24 godziny i jeśli ktoś czuje się zagrożony to może z niej skorzystać. Jest 

to wmontowane w telefon. Musimy tylko wiedzieć ile osób byłoby chętnych założyć 

to sobie. Dobrze byłoby zorganizować spotkanie w szerszym gronie seniorów  

z Policją. 

Następnie zaproponował powołanie Pełnomocnika do spraw seniorów, osobę mającą 

środki na choćby drobne wydatki. 

Bardzo potrzebne jest coś na kształt jednostki usługowej, instytucja pielęgniarki, 

fizjoterapeuty, tam gdzie jest ona bardzo potrzebna. Pomyślmy o tym. 

Pani Teresa Kotaniec-Celej zaproponowała zrobienie takiego punktu w budynku po 

byłym przedszkolu na ulicy Ogrodowej, ma on przecież całe zaplecze: łazienki, 

kuchnię  i sale. 

Pani Grażyna Plęs-Banach zapytała, czy byłaby możliwość w planie 

zagospodarowania przestrzennego, zrobienia dla osób starszych mieszkających na 

Osiedlu Sady drogi na tzw. skróty w kierunku Szpitala, Przychodni. 

Odpowiedzi udzieliła pani dr Elżbieta Zaraś mówiąc, że do planu zagospodarowania 

przestrzennego rada przystąpiła w 2015 roku. Zmiana takiego planu to proces 

kilkuletni. Chcieliśmy dokonać wielu rzeczy, jednak plan zagospodarowania na to nie 

pozwala. W większości na tych terenach, można tylko stawiać domki jednorodzinne. 

Mamy niektóre projekty, ale czekamy na zmiany planów zagospodarowania 

przestrzennego. Tak jest np. w sprawie plaży. 

W tym roku będzie robiona tężnia solankowa, coś w rodzaju większej altany 

ogrodowej. Znajdować będzie się w parku przed żłobkiem. Będą tam ławki na 

których będzie można min. odpocząć. 

Pani  Grażyna Plęs-Banach prosiła o zamieszczenie na Osiedlu Sady nazwy ulicy 

Malinowej. 

Głos zabrał pan Tomasz Pietrucha, dziękując za zaproszenie, przekazał, że dzisiaj  

w szpitalu odbyły się wybory dyrektora do spraw medycznych. Została nim pani dr 

Beata Kozieł, pediatra z Opoczna, która będzie wspomagać Oddział Pediatryczny, 



Przychodnię Dziecięcą. Następnie pogratulował nowym członkom rady oraz nowemu 

zastępcy. Dodał, że odnośnie Pełnomocnika nie wie, czy on może mieć rangę 

formalną do umocowania w strukturze organizacyjnej gminy. Nie ma takiego 

stanowiska. Wiele rzeczy o których mówimy staramy się zrealizować, część z nich 

wykracza poza okres jednej kadencji. Są uwarunkowania, na które nie mamy 

wpływu. 

Następnie wyjaśnił kilka omawianych wcześniej kwestii. Na ostatnim spotkaniu 

mowa była min. o samochodzie, został on wyremontowany i będzie przekazany przez 

burmistrza do dyspozycji MGOK. Jeśli będą jakieś potrzeby skorzystania z niego,  

to należy zwrócić się do burmistrza i pani dr MGOK Marty Gonty Głowackiej. 

Następnie głos zabrał pan Marian Bernacki zwracając uwagę na wydłużenie godzin 

pracy na dworcu PKS, by osoby podróżujące mogły z niego skorzystać. 

Następnie pan Tomasz Pietrucha, wyjaśnił, że jeśli chodzi o projekt Dzienny Dom 

Seniora, to nie ma w nim mowy o budowie nowych obiektów. Musimy 

zagospodarować te, które mamy czyli ten po przedszkolu lub bibliotece. 

Głos zabrała pani Lucyna Senator mówiąc o programie senior+. Dofinansowanie jest 

do 300 tys. na remont budynku przy wkładzie własnym 20% gminy, później musimy 

utrzymać to przez trzy lata, gdzie koszt utrzymania spada na gminę i wynosi 60%  

i dofinansowanie na jednego członka nie może być większe jak 300 zł. Jest to duże 

obciążenie finansowe dla gminy. A pamiętajmy o tym, że seniorzy mieszkają również 

na wsiach, co wiąże się z dodatkowymi kosztami dowiezieniach ich do miasta. 

 

Dziękując wszystkim za przybycie Przewodniczący Rady Seniorów zakończył 

posiedzenie. 

Szczegółowa treść posiedzenia Gminnej Rady Seniorów jest zarejestrowana  

na nośniku cyfrowym do dyspozycji w Biurze Rady. 

 

Protokołowała  Przewodniczący Rady Seniorów 

Marzanna Krupka  Jan Trzaskowski 

  

  


